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J e g y z ő k ö n y v 

 

Készült: Cegléd Város Roma Nemzetiségi Önkormányzata Képviselő-testületének 2021. október 18-án 

megtartott, 17:00 órakor kezdődő közmeghallgatásáról. 

 

Ülés helye: Városháza (Cegléd, Kossuth tér 1.) Kis-tanácskozó terem 

 

Jelen vannak: Jakab István elnök és Jakab János elnökhelyettes, Jakab Krisztián képviselő  

 

Tanácskozási joggal jelen van: Dr. Diósgyőri Gitta címzetes főjegyző, Hegedűs Ágota alpolgármester, Dr. 

Csáky András polgármester, Dr. Szoboszlay Árpádné aljegyző, Petőné Csomós Marianna pénzügyi 

ügyintéző,  

 

Jegyzőkönyvvezető: Sziváki Ibolya vezető-főtanácsos, jegyzői megbízott 

 

Jakab István köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy a Képviselő-testület 3 tagja megjelent, a 

közmeghallgatás testületi ülése határozatképes, amelyet megnyit. Jegyzőkönyv-hitelesítőnek Jakab János 

képviselőt javasolja. A Testület a javaslatot 3 igen szavazattal elfogadta és megbízza Jakab Jánost a 

jegyzőkönyv-hitelesítő feladat ellátásával. 

 

Jakab István elnök: Köszönti a közmeghallgatáson megjelenteket. Külön köszönti dr. Csáky András 

polgármestert. Elmondja, hogy reméli, hogy amit eddig nem tudtak megbeszélni, azt most ezen alkalommal 

sikerülni fog. Megtiszteltetésnek érzi, hogy a polgármester úrral egy asztalnál ülhetnek. Megkérdezi, hogy 

szót kér-e valaki. 

 

Dr. Diósgyőri Gitta címzetes főjegyző: Köszönti a megjelenteket. Tájékoztatja a jelenlévőket, hogy a 

közmeghallgatáson kép- és hangfelvétel készül. Kéri, hogy aki nem járul hozzá, hogy róla készüljenek 

felvételek, az jelezze. Kéri továbbá, hogy aki hozzá kíván szólni, az a nevét és a lakcímét érthetően mondja 

be. 

 

Atkáriné Bellér Erzsébet Cegléd, Szelei út 16. szám alatti lakos: Nehezményezi, hogy a roma önkormányzat 

képviselői nem tartózkodnak az irodájukban az ügyfélfogadási idejükben, szerdán 8-11 óráig. Ha valaki 

szeretné megkeresni a képviselőket, akkor sajnos nem érik el őket. Régebben mindig tartózkodott valaki az 

irodában. Felveti, hogy a Szűcs telepen az egyik sorházba beköltözött egy roma család, aki nem megfelelő 

körülmények között él. Felhalmozzák maguk köré a szemetet, koszosak, hangosak. Az ingatlanon 

elszaporodtak a rágcsálók, nagy számban a patkányok. A családban szült egy 14 éves romalány, a használt 

pelenkák az udvaron szét vannak dobálva. Nem lehet velük kommunikálni, ha mer szólni nekik a szomszéd, 

hogy szeretne pihenni, akkor késsel fenyegetik meg azt. Véleménye szerint ezt a családod vissza kellene 

küldeni Törtelre, oda, ahonnan jöttek. Az a szomorú, hogy az ilyen emberek járatják le a tisztességes 

romákat. Megemlíti, hogy a Szűcs telepen nagyon jól működött a roma-magyar kapcsolat. Ennek példája volt 

a park, melyet közösen hoztak létre és közösen is gondozták. Most viszont már csak ők ketten, magyar 

asszonyok gondozzák a parkot. A roma önkormányzat sem veszi ki a részét a park gondozásában. Amikor a 

városi önkormányzat virágosztást tart, oda a parkba soha nem visz senki virágot. A roma önkormányzat is 

kivehetné a részét a park gondozásában, mert nem csak a magyaroké a park és az ott lévő kereszt, amit 

szintén le kellene festeni, a macskakövet újra rakni. Segítségét kéri a roma önkormányzatnak, hogy tudjanak 

nyugodtan, békében együtt élni a magyarok a romákkal. Kéri, hogy legyen egy kapcsolattartó a romák és 

magyarok között. 

 

Jakab István elnök: Válaszul elmondja, hogy elismeri, hogy nem rendszeresen voltak jelen az irodában 

ügyfélfogadási időben, de enne többek között az volt az oka, hogy az elnök-helyettes képviselő egészségi 

állapota nem engedte meg, hogy minden héten tartsanak ügyfélfogadást., a másik képviselő dolgozik, és ő 

maga sem tudott bent lenni. De tájékoztatja a jelenlévőket, hogy amennyiben valaki személyesen keresi őket, 

akkor az információnál megkapják a telefonszámot, amelyen bármikor elérhetőek. Több esetben előfordult 

már, hogy a Közös Önkormányzati Hivatalt keresték fel az ügyfelek olyan problémával, amelyet a roma 

önkormányzat segítségével lehetett csak megoldani. Az ügyintéző vagy a jegyzői megbízott kérésére rövid 

időn belül intézkedtek az adott ügyekben.  
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A Szelei úti társasházban lakó családdal kapcsolatos problémát ők is ismerik, az önkormányzati képviselő 

asszonnyal, László Ágnessal is próbálták már a tűrhetetlen állapotokat felszámolni. Ismeri ezt a családot, 

nagyon örülne annak, ha ez a család elköltözne Ceglédről. Jogi úton is próbálták az ingatlanból kitenni őket, 

megkeresték az ingatlan tulajdonosát, akit elvittek az ingatlanhoz, de majdnem tettlegességig fajult a vita. 

Ügyvédnél is voltak a tulajdonossal, de sajnos nem lehet kirakni ezt a családot az ingatlanból. Megérti a 

szomszédok problémáját, de nem tudja megoldani azt a roma önkormányzat. Csak annyit tudnak tenni, hogy 

havonta kimennek és figyelmeztetik őket.  

A parkkal kapcsolatos kérdésre válaszolva elmondja, hogy voltak olyan személyek, akik vállalták a park 

gondozását, és ő úgy is tudta, hogy ezt valóban el is végzik. Igazat ad a hozzászóló felvetésére, de sokkal 

komolyabb gondokat, problémákat kell nekik megoldani, mint a park gondozása.  

 

Telek Jánosné Cegléd, Szelei út 12. szám alatti lakos: Felszólalásában szintén a Szelei társasházban lévő 

problámát említi, ő a szomszédban lakik. Elmondja, hogy rengeteg patkány van az ingatlan körül. 

 

Jakab István elnök: Félbeszakítja a felszólalót, tekintettel arra, hogy egy óra áll rendelkezésre és ezt a 

problémát az előző felszólaló felvetette. Megígéri, hogy amit a roma önkormányzat meg tud tenni, azt ebben 

az ügyben megteszik.  

 

Dr. Diósgyőri Gitta címzetes főjegyző: Javasolja a felszólalóknak, hogy a Ceglédi Járási Hivatal 

Népegészségügyi Osztály felé jelezzék a patkánnyal kapcsolatos problémájukat. 

 

Jakab István elnök: Ígéretet tesz arra, hogy a szemét eltakarításában segítenek és ismét próbálnak beszélni a 

családdal, hogy figyelemmel legyenek a szomszédok mindennapjaira is, ne legyen probléma a többségi 

társadalom és romák között, békében tudjanak együtt élni. Sajnos nem tudja kötelezni a családot arra, hogy 

visszaköltözzenek arra a településre ahonnan jöttek. Sajnálatos módon nem jogszerű szerződést kötöttek a 

tulajdonossal.  

 

Dr. Diósgyőri Gitta címzetes főjegyző: Tájékoztatja a felszólalót, hogy csak bírósági úton tudja az ingatlan 

tulajdonosa kilakoltatni az érintett családot.  

 

Atkáriné Bellér Erzsébet Cegléd, Szelei út 16. szám alatti lakos: Felajánlja, amennyiben kapnak kettő darab 

konténert, akkor a szemét összeszedésében segítenek, de kéri, ha ismét felmerülnek az említett problémák, 

akkor rögtön jöjjön intézkedjen a roma önkormányzat.  

 

Jakab István elnök: Megígéri, hogy amennyiben Cegléd Város Önkormányzata tud segítséget adni 

konténerek biztosításában, akkor a roma önkormányzat is jelen lesz az udvar kitakarításában. Az 

alpolgármester asszonyt szólítja meg, kéri a két konténer biztosítását. 

 

Ráczné Raffai Erika Cegléd, Köztes utca 33.: Megemlíti, hogy olvasta a Facebookon, hogy az elnök úrnak a 

polgármester úrral vitája van és szeretné megkérdezni, hogy ennek mi az oka. 

 

Jakab István elnök: Nagyon röviden tájékoztatja a felszólalót, hogy sértve érzik magukat a roma 

önkormányzat képviselői. Nem egyszer az országban a legsikeresebb roma önkormányzatnak ismerték el az 

önkormányzatukat, viszont a polgármester úr nem ismeri el a munkájukat, egy köszönetet nem kaptak tőle a 

2020. évi beszámolójukkal kapcsolatban. Cegléd Város Önkormányzat Képviselő-testületének szeptemberi 

ülésén a polgármester tartózkodott a beszámoló elfogadásának megszavazásakor. Ezért érezte úgy, hogy erre 

reagálni kell, mert ez nem az első eset volt. Tisztában van vele, hogy Cegléd Város Önkormányzat részéről 

az alpolgármester asszony van kijelölve a roma önkormányzattal való kapcsolattartásra. De sértve veszi, 

hogy a polgármester úr egyáltalán nem áll velük szóba, hiába kértek tőle időpontot, nem fogadta, pedig 

Cegléden több ezer romát képviselnek. Telefonon sem tudta elérni. Magán embereket fogad, a roma 

önkormányzat elnökét pedig nem. Ennek ellenére baráti jobbot szeretnének nyújtani a polgármesternek. 

Polgármester úrhoz fordulva, őt megszólítva ismét örömét fejezi ki, hogy a polgármester úr leült velük egy 

asztalhoz. Elmondja, hogy ők meg lettek választva a roma lakosság által, nem szeretnének harcolni senkivel.  

Kéri, hogy a problémák megoldására fordítsák az energiájukat, a többségi társadalom és romák egymás 

melletti békés együtt élésre való törekvés legyen a cél. Nem szeretné a polgármester urat támadni, mert 

egyébként nincs vele semmi problémája. De az, hogy nem fogadta őket akkor sem, amikor a COVID-19 
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vírus megjelent. Segítséget, tanácsot szerettek volna kérni, mint orvostól is, mert attól féltek, ha az ugyeri 

romák ha elkapják a vírust, akkor kihal a lakosság, mert nem voltak meg a feltételek a védekezésre. 

Dr. Csáky András polgármester: Reagál az elnök által elmondottakra. Elmondja, hogy őt a roma 

önkormányzat részéről nem kereste meg senki. Ők kértek volna segítséget a roma önkormányzattól, amikor 

nem volt iskola és az ingyen ebédért a szülők nem voltak hajlandók bejönni. Az ebéd kiszállításában kértek 

volna segítséget, de visszautasították. Megemlíti a Pesti út-Diófa utca sarkán lévő ingatlanon felhalmozott 

hulladék felszámolásában kért közreműködést, de ebben sem kaptak segítséget a roma önkormányzattól, arra 

hivatkozva, hogy nincs elég emberük. Harmadik esetet is megemlít, hagyatéki ügyben kérték, hogy a 

lakásban lévő ingóságokat szállítsák el, adják oda rászorulóknak. Igéretet kaptak arra, hogy a roma 

önkormányzat el fogja szállítani, még sem tette meg. Végül a Várvag Kft emberei ürítették ki a lakást.   

Elmondja, hogy azt valószínű nem tudja az elnök úr, hogy amikor egy roma család háza leégett, akkor 

Cegléd Város Önkormányzata biztosított a családnak szükséglakást. Az elmúlt évben több roma lakos 

kereste meg őt, hogy segítsen nekik munkát keresni, munkához jutottak ezek az emberek. Furcsának tartja, 

hogy az önkormányzattól kapott támogatás több mint fele az elnök gépkocsijának fenntartására fordítja a 

roma önkormányzat. Azért tartózkodott csak a beszámoló megszavazásakor, mert nincs megelégedve a roma 

képviselők munkájával. Az újságban megjelent cikkben foglaltakra nem kíván reagálni, nem szeretné ezt a 

vitát folytatni.  

 

Jakab István elnök: Elmondja, hogy közétkeztetés ügyben neki az alpolgármester asszony szólt. Ők minden 

arra jogosulttal beszéltek az Ugyerben. Arról ők nem tehetnek, hogy sajnos ezek a családok nem vették 

igénybe az ingyen ebédet. Covid ügyben az alpolgármester asszonyt kereste. Ezentúl a polgármester urat 

csakis írásban fogja megkeresni, hogy nyoma legyen, mert többször kereste telefonon is és egyszer sem hívta 

vissza. Saját pénzükön vásároltak a romák részére fertőtlenítőszert és maszkokat. A Diófa utcai ügyben 

elmondja, hogy ott egy másik Jakab család lakik, azok akik indultak ellenük a választáson. Az előző 

kisebbségi referens azt a téves információt adta nekik, hogy a roma önkormányzatnak a feladata a hulladék 

elszállítása. Megemlíti, hogy a hivatali dolgozókkal is kint járt a helyszínen többször, de nem voltak 

hajlandók együtt működni. Hogyan képzeli a polgármester, hogy azt a sok hulladékot majd a roma 

önkormányzat hogy tudná elszállítani? 

 

Dr. Csáky András polgármester: Válaszol a kérdésre. A konténer oda lett volna szállítva, azt kérték, hogy 

abban segítsenek, hogy a hulladék a konténerbe belekerüljön. 

 

Jakab István elnök: Válaszában elmondja, hogy ő 15 ezer forintot fizet embereknek azért, hogy pl. az 

adomány bútorokat, tüzelőt fel- és lepakolják az autóra. Nekik súlyos milliókba kerültek az elmúlt hét évben 

a ruha, bútor, tüzelő felajánlások kiosztása. Most fel is függesztették a ruha és bútorosztásokat, mert már 

anyagilag nem bírják azok kiosztását. Elismeri, hogy vállalták, hogy a lakásból is elszállítják a bútorokat, de 

az utolsó pillanatban visszamondták az emberek, akik mentek volna segíteni, mert elhelyezkedtek dolgozni. 

Hiába kapják meg ingyen a bútorokat, neki súlyos pénzekbe kerül, mire elszállításra kerül a rászorult 

családokhoz. 

 

Dr. Csáky András polgármester: Megkérdezi, hogy hány millió forintot kapnak a működésükre? Kapnak 

állami támogatásokat és a városi önkormányzattól is. Nincs törvényben leírva az, hogy a roma elnökének 

bérelni kell egy gépjárművet saját használatra és annak az üzemanyagát biztosítani szükséges. 

 

Jakab István elnök: Megkérdezi, hogy az elmúlt hét évben kapott-e az önkormányzat üzemanyagra 

támogatatást? A polgármester úgy látja, hogy magukra költik a kapott támogatást, ők pedig ezt teljesen 

másképp látják. Fényképekkel tudják dokumentálni az elmúlt években történt különböző adományok 

kiosztását. Megkérdezi, hogy ezeket bérelt autó nélkül hogyan lehetne megoldani.  

 

Dr. Csáky András polgármester: Válaszul elmondja, hogy a Várvag Kft gépjárműi rendelkezésre állnak. 

Javasolni fogja, hogy a jövőben amennyiben szükséges a Kft autóval legyenek kiszállítva ezek az 

adományok.  

 

Jakab István elnök: Megkérdezi, hogy ha majd a rendőrkapitány szól nekik, hogy segítsenek valamely 

ügyben, vagy probléma lesz valamely családban, akkor majd jelzi a polgármesternek, hogy vigye ki őket a 

Kft autója? Az Ugyerba nem tudnak személygépkocsival kimenni a rossz dűlőkbe, a táncházba nem tudnak a 

gyerekek a külterületről busszal bejönni. A gyülekezetbe is be kell szállítani az embereket.  
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Dr. Csáky András polgármester: Válaszol, mi szerint Cegléd Város Önkormányzata sem szervez szállítást 

vasárnaponként istentiszteletre. Miért kell a romákat buszokkal szállítani gyülekezetekbe. Ez nem feladata a 

roma önkormányzatnak.  

 

Jakab István elnök: Elmondja, hogy nekik az elsődleges célkitűzése, hogy a keresztény identitásra kell a 

roma lakosságot nevelni. Az Ugyerban indítottam egy gyülekezetet, istentiszteletet. Példaértékű életet élnek 

azok, akik rendszeresen járnak ezekre az alkalmakra, az emberek életében hatalmas változást hozott ez. Két 

évvel ezelőttig, minden évben kapott a roma önkormányzat annyi támogatást, hogy abból évvégén mikulás 

és élelmiszer csomagokat tudtak kiosztani a rászorult családoknak. Most viszont megszorítások történtek, 

nem tudnak csomagokat adni a családoknak. 

 

Dr. Csáky András polgármester: Emlékezteti az elnök urat, hogy abban állapodtak meg, hogy kérik azt a 

névsort akiknek csomagot szeretne a roma önkormányzat juttatni, majd a családsegítőn keresztül mindenki 

megfogja kapni azt a csomagot, aki szerepel majd a listán.  

 

Jakab István elnök: Elmondja, hogy két évvel ezelőttig minden évben nyilvánosan, rendezvény keretén belül 

került kiosztásra 300 db csomag. Nem mindegy, hogy a roma képviselők osztják ki a roma családoknak, 

vagy a családsegítő. Ők akarnak adni ezeknek a romáknak, mert ha ők adnak, akkor tudnak is elvárni 

segítséget a romáktól. Mikor probléma van a többségi társadalommal, mikor konfliktusok vannak egymás 

között, akkor ha ők odamennek, akkor tudnak hatni rájuk, mert ők adtak nekik segítséget, tehát joggal várják 

el, hogy hallgassanak a romák a roma képviselőkre. Nem véletlen, hogy a problémákat 99 %-ban megtudják 

oldani, mert félnek a romák, hogy ha nem hallgatnak az elnökre, akkor nem kapnak majd pl. 

élelmiszercsomagot. Ő ismeri a romákat, köztük nőtt fel, tudja, hogyan működik az, hogy tudjon szót érteni a 

romákkal.  

 

Horváth Zoltánné Cegléd, Ugyer VIII. dűlő 50/16. szám alatti lakos: Elmondja, hogy kérte már egyszer a 

polgármester úr segítségét ingatlan lebontásában. 7 kisgyermeket nevel. A polgármester úr megígérte, hogy 

segít. Következő alkalommal szintén ment volna a polgármesterhez, de hiába mondta azt, hogy már volt 

előzőleg nála, nem fogadta. Megkérdezi, hogy kihez tud fordulni segítségért, ha nem a polgármesterhez? 

Ugyerban lakik, gyerekeket nevel, de mire a gyerekek az iskolába eljutnak porosak, sárosak lesznek, mert 

nincsenek a dűlő utak megcsinálva, közvilágítás sincs. Az Ugyer teljesen el van hanyagolva. Húsz éve azt 

mondták, hogy az út le lesz betonozva, lesz közvilágítás. De ezek azóta sincsenek. Csak a polgármestertől 

tudunk segítséget kérni, a roma elnök nem tud ebben segíteni. Pedig ő nagyon sokat segít.  

 

Dr. Csáky András polgármester: Reagál a felszólalásra. Elmondja, hogy eddig nem fordult még elő, hogy 

nem fogadott volna valakit is. Ha valaki anyagi segítségre szorul, akkor az önkormányzati rendeletben 

foglaltak szerint kérhet segélyt a hivatal megfelelő irodáját felkeresve. Aki ruházkodásban kér segítséget, azt 

átirányítjuk a családsegítőbe.  

 

Ráczné Raffai Erika Cegléd, Köztes utca 33: Megköszöni a romák nevében az elnök úr áldozatos munkáját, 

amit a ceglédi roma lakosságért tesz.  

 

Jakab István elnök Megköszöni és elmondja, hogy ők továbbra is mindent megfognak tenni annak 

érdekében, hogy segítség a roma lakosságot.  

A közmeghallgatáson a Cegléd Város Nemzetiségi Önkormányzat képviselőihez a jelenlévőktől több kérdés 

nem érkezett.  

A közmeghallgatás 17 óra 50 perckor bezárult. 

 

 

K. m. f. 

Dr. Diósgyőri Gitta  Jakab István 

    címzetes főjegyző    elnök 

 

 

 

  Jakab János 

      jegyzőkönyv-hitelesítő 


